
Avskogning  
i  Vegastan

Klimatspanarna 4B  

Vikingaskolan 



Project Name

Vega, där skog har fått ge 
vika för byggnader.



  Källa: Privat bild



Förändringar av Vegas landskap. 

Bilder tagna från:
https://www.haninge.se/bygga-trafik-och-miljo/kartor-och-mattjanster/kartor/kommunens-webbkarta/

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.haninge.se%2Fbygga-trafik-och-miljo%2Fkartor-och-mattjanster%2Fkartor%2Fkommunens-webbkarta%2F&data=05%7C02%7Crana.rechdan%40haninge.se%7Cb32da0bb40934aef16ad08dc5d4d9411%7C52af9330cbdc4a4cb0d652df184a0741%7C1%7C0%7C638487835175082895%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=hZuY5m7vYSIU35khQCHvy2Hx9xcUtsnftWJNt7Lt9lo%3D&reserved=0


Källa:https://www.svenskfast.se/hus/stockholm/haninge/vega/karahavsvagen-4
9/386715



Hur påverkar 
husbygge naturen 
och klimatet?

 Källa: Arkivbilder Haninge

Byggsektorn ansvarar för stora mängder 
utsläpp av växthusgaser i Sverige, ca 22% 
enligt källan Boverket.
Husbygge bidrar även till utsläpp av 
koldioxid i andra länder när vi importerar 
byggmaterial. 
För att bygga nya bostäder så behövs det  
material från naturen som gör att 
naturresurserna tar slut. 
Allt detta påverkar vår planet på ett dåligt 
sätt och orsakar klimatförändringar. 
Det är såklart bra att bygga miljövänliga 
bostäder om det behövs, men det är 
viktigt att bevara skogen och naturen.  



Bilden tagen från www.boverket.se

https://www.boverket.se/sv/byggande/hall
bart-byggande-och-forvaltning/miljoindikato
rer---aktuell-status/vaxthusgaser/

http://www.boverket.se
https://www.boverket.se/sv/byggande/hallbart-byggande-och-forvaltning/miljoindikatorer---aktuell-status/vaxthusgaser/
https://www.boverket.se/sv/byggande/hallbart-byggande-och-forvaltning/miljoindikatorer---aktuell-status/vaxthusgaser/
https://www.boverket.se/sv/byggande/hallbart-byggande-och-forvaltning/miljoindikatorer---aktuell-status/vaxthusgaser/


Avskogning 
påverkar den 
biologiska 
mångfalden

Avskogning har stor negativ påverkan på den 
biologiska mångfalden. När vi avverkar skog, 
så minskas djurlivet i området som till 
exempel antal nedbrytare och pollinerare 
som har en viktig roll i naturen. Det blir allt 
färre djurarter och växter som gör att det blir 
svårare för djur att till exempel hitta föda 
eller skydd i skogen.

Vi anser att avskogning av skogsområdet i 
Vega har haft negativa effekter på den 
biologiska mångfalden, eller variationen av 
alla djur och växtarter.

När vi hugger ner skog för att använda 
marken för husbygge minskas antal 
nedbrytare och pollinerare.Vissa svampar  till 
exempel har en viktig roll i vårt ekosystem 
och därför måste vi  bevara skogen.  



Avskogning 
påverkar den 
biologiska 
mångfalden

Att stoppa avverkning av svensk skog 
kan bidra till att skydda vårt ekosystem 
och nå de globala målen. 

Minskning av avskogningen i hela 
världen kan bidra positivt till vårt klimat. 

Källa: https://www.globalamalen.se/om-globala-malen/

        Klimatspanarna frågar sig

    Hur många djur, som t.ex. älgar, har 
inget habitat kvar längre i Vegas skog? 

Hur många träd och växter har fått ge 
vika till nya betong bostäder och 
asfaltsvägar? 



Avskogning 
påverkar klimatet 

källa:https://www.wwf.se/skog/varlde
n/skogar-och-klimatforandringar/

När vi avverkar skog så får vi mindre 
syre och mängden av koldioxiden 
ökar vilket har en stor inverkan på 
växthuseffekten. 

Även en stor mängd av växthusgaser 
från byggsektorn som hamnar i 
atmosfären gör att vår planet blir 
varmare och varmare.

I Sverige står utsläppen av koldioxid 
från avskogning och skogsförstörelse 
till cirka 12 % av alla växthusgaser 
som släpps ut i atmosfären.  

https://www.wwf.se/skog/varlden/skogar-och-klimatforandringar/
https://www.wwf.se/skog/varlden/skogar-och-klimatforandringar/


Källa: https://www.globalamalen.se/om-globala-malen/



Det här är Vega 1990. Mycket 
natur och skog.

Det här är Vega 2024.
Nya betongbyggnader, lite 
natur kvar och få lekplatser.

         Källa: Arkivbilder Haninge



Klimatsapanarna frågar folk 
som bor i Vega.

● Vad ser ni för skillnad i Vega före och efter bygget?
● Vad tycker ni om avverkning av Vegas skogsområde för 

att bygga nya bostäder?

                                                                           Källa: Arkivbilder Haninge

                                                                                              



Vi besöker Vega för observationer.

  Källa: Privata bilder



Andra miljöproblem i Vega. 

Från våra observationer har vi identifierat ett annat miljöproblem i 
byggområdet.Byggarbetare hade lämnat rostiga metallrör och olika 
plastmaterial kvar i området som har negativa effekter på miljön 
och som kommer att ta många år för att brytas ned i naturen. 

Personer som vi har intervjuat runt om i Vega har även utpekat 
några miljöproblem i Vega förutom avskogning. De tycker att 
trafiken har blivit värre med långa bilköer (avgaser), nedskräpat 
gator och mindre skog för promenader. 



Resultat från vår intervju med människor som bor i Vega.
Plats: Vega
Datum: 25-02-2024

Man 1, 35 år:
Han har bott i vega i 4 år och har ett barn. 
Han tycker att det är mycket byggnader och att det finns inte längre så många lekplatser eller skog för 
barn. 

Man 2, 25 år:
Alla brukar åka med pendeltåg eller bil till t ex. jobbet och skolan. Den personen tycker att pendeltågen 
blir försenade eller inställda. Trafiken ökar i området och bilköerna blir värre. 

Kvinna 1 :
Hon tycker att det kan vara flera skog inom Haninge kommun.
Det finns mycket skräp på marken och att det är smutsig. 

Kvinna 2: 
Hon tycker att det är skräpigt och ser ut tråkigt med alla betong bostäder. Hon vill också ha mera 
lekplatser och grönområde för att t ex. fika där eller bara ta en promenad med hunden. 



Resultat från vår intervju med människor som bor i Vega.
Plats: Vega
Datum 25-02-2024

Man 3 :
“Jag håller med att avverkning av skog påverkar klimatet. De har byggt mycket nu och det finns 
inte så mycket skog kvar”. 

Kvinna 3: 
Alla brukar åka med pendeltåg eller bil till t ex. jobbet och skolan. Den personen tycker att 
pendeltågen blir försenade eller inställda. Trafiken ökar i området och bilköerna blir värre. 

Kvinna 4:
“Inga parker, men lite skog finns det kvar i alla fall. De flesta jag känner tycker det är dåligt med 
avverkning av mycket skog”. 


